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Posiedzenie Zespołu ds. rynku pracy, edukacji, kształcenia ustawicznego WRDS WD  

1 grudnia 2016 r.,  

Urząd Marszałkowski Województwa Dolnośląskiego, ul. Wybrzeże Słowackiego 12-14. 

 

 

I. Porządek obrad: 

 

1. Powitanie – Krzysztof Mojzych, Przewodniczący Zespołu. 

2. Projekt rozporządzenia Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej zmieniającego 

rozporządzenie w sprawie przyznawania środków z Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego – Marcin Kowalski, Wiceprzewodniczący Wojewódzkiej Rady 

Dialogu Społecznego Województwa Dolnośląskiego, Wiceprezes Dolnośląskich 

Pracodawców. 

3. Dyskusja nad wypracowaniem rekomendacji w sprawie Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego, propozycja stanowiska.  

4. Wolne wnioski. 

5. Zakończenie posiedzenia. 

 

II. Lista obecności: 

 

1. Krzysztof Mojzych, Przewodniczący Zespołu, BCC 

2. Jolanta Horyń, Przedstawicielka Wojewody Dolnośląskiego 

3. Mirosława Chodubska, OPZZ 

4. Irena Nowak, Pracodawcy RP 

5. Stanisław Kibało, DIRz we Wrocławiu 

6. Jerzy Więcławski, UMWD 

7. Leszek Pieczyński, ekspert, BCC 

8. Renata Wojdag, gość, Główny Specjalista w Wydziale Analiz i Statystyk 

Rynku Pracy DWUP 

9. Stefan Augustyn, gość, Rzecznik prasowy DWUP 

10. Marcin Kowalski, gość, Wiceprezes Dolnośląskich Pracodawców 

 

III. Treść wystąpień: 
 

 

1. Posiedzenie rozpoczął Krzysztof Mojzych, przewodniczący Zespołu, który oddał głos 

Marcinowi Kowalskiemu. 

2. Marcin Kowalski poinformował zebranych, że temat związany z Krajowym 

Funduszem Szkoleniowym został formalnie zgłoszony na Prezydium WRDS WD, 

które zdecydowało, że wypracowaniem rekomendacji w sprawie KFS zajmie się 

Zespół ds. rynku pracy, edukacji, kształcenia ustawicznego.  (Prezentacja). 

Uzupełniając, dodał, że MRPiPS zwiększyło też liczbę załączników, które musi 
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składać pracodawca do wniosku. Proces rozpatrzenia wniosków znacznie się zatem 

wydłuży. Np. we Wrocławiu pracodawcy czekali na rozpatrzenie wniosku pół roku. 

W ub. roku wykształciła się praktyka, jak powiedział Kowalski, ograniczania limitu 

przyznawanych kwot. Zaproponował, by przyjąć rekomendację, aby stawki były 

ujednolicone. Warto byłoby ujednolicić i wystandaryzować stawki, by uniknąć 

patologii. Wprowadzenie limitów jest ważne, aby więcej firm sektora Micro i MŚP 

mogły skorzystać z dofinansowania. Krzysztof Mojzych powiedział, że warto 

byłoby rozdzielić podmioty na instytucje prywatne i publiczne. Instytucje publiczne 

to są zwykle duże instytucje i stanowią zagrożenie dla MŚP.  

3. Renata Wojdag z DWUP uzupełniła, że w najbliższym czasie odbędzie się spotkanie 

z dyrektorami powiatowych urzędów pracy. Rozporządzenie MRPiPS nie spełnia 

oczekiwać urzędów pracy i pracodawców. Zaproponowała, aby wspólnie z 

dyrektorami PUP-ów opracować jednolity wzór wniosku i jednego sposobu naboru, 

opracowanie jednakowych kryteriów w ocenie wniosków. Rozdzielanie tych środków 

będzie bardziej transparentne. Ważne jest, żeby w każdym urzędzie firmy były tak 

samo traktowane. Irena Nowak spytała, czy ustalone zasady naboru i tak muszą być 

zgodne z rozporządzeniem. Czy można zgłosić uwagi do rozporządzenia. Marcin 

Kowalski powiedział, że już nie, ale są kwestie, które nie są regulowane na poziomie 

rozporządzenia i można je uzgadniać na poziomie województw. Umowa między 

partnerami społecznymi i administracją. Może to dotyczyć np. limitu kwot 

przyznawanych na projekty. Kwestia naboru wniosków też może być uzgadniana na 

tym poziomie. Natomiast na kwestię priorytetów nie mamy wpływu. W jaki sposób 

dzielić pieniądze i zaproponować procedury. Można opracować procedury, wytyczne 

naborów ujednolicone dla wszystkich urzędów pracy. Renata Wojdag dodała, że w 

MRPiPS odchodzi się od zasady, że decyzję o przyznaniu finansowania będzie 

zależała od kolejności ich składania. 

4.  Krzysztof Mojzych zaproponował, aby zarekomendować limity środków. Marcin 

Kowalski powiedział, że warto wprowadzić kwotę 35 tys. dla średnich firm, dla 

micro – 18 tys. i małych – 25 tys. i duża – 50 tys. Irena Nowak zaproponowała, aby 

wszystkie proponowane rozwiązania spisać i przekazać do konsultacji z dyrektorami 

PUP-ów. Krzysztof Mojzych spytał, do jakiej liczby firm – procentowo – trafiło 

dofinansowanie z KFS. Renata Wojdag powiedziała, że do połowy czerwca z KFS 

skorzystało 670 pracodawców, 4500 osób na Dolnym Śląsku. W 2015 – 895 

pracodawców, 5709 pracowników.  Najwięcej osób z wyższym wykształceniem. Z 

tego 60 proc. Kobiet i osób w grupach wiekowych 45+, 35+. 

5. Jerzy Więcławski zaproponował, aby rekomendacje Rady co do KFS przedstawić 

dyrektorom PUP-ów i otrzymać informację zwrotną. Rozważa też przedstawienie 

tych propozycji na Konwencie Starostów Dolnego Śląska czy Konwencie 

Dyrektorów Powiatowych Urzędów Pracy. Renata Wojdag dodała, że taki Konwent 

odbędzie się w przyszłym tygodniu i dobrze by było już mieć gotowe te 

rekomendacje. Dodała też, że podczas spotkania w MRPiPS okazało się, że urzędnicy 

i przedstawiciele pracodawców mówili, że KFS to dobry instrument wsparcia i 

zmiany, które są rekomendowane, są wspólnym celem jednej i drugiej strony. Dodała 

też, że w najbliższym czasie DWUP będzie dzielił między powiaty środki na KFS 

według kryteriów takich jak w 2016 roku. Będą brane pod uwagę takie wskaźniki, 

jak: liczba osób pracujących w danym powiecie, ilość środków, jakie zostały 

wykorzystane w danym powiecie i jakie zostało złożone zapotrzebowanie. Do 

podziału jest 12 mln zł. W ubiegłym roku decyzja została podpisana 7 stycznia, 

natomiast środki były dostępne od 19 stycznia. Gdyby, jak dodała Renata Wojdag, 
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udało wypracować wcześniej rekomendacje, to pozostaje 1, 5 miesiąca na dokonanie 

podziału środków. 

6.  Ustalono, że po konsultacji w trybie obiegowym rekomendacje WRDS WD zostaną 

przesłane do dyrektor Dolnośląskiego Wojewódzkiego Urzędu Pracy i 

Przewodniczącego Konwentu Dyrektorów Powiatowych Urzędów Pracy, aby 

wypracować jednolity system zasad naboru i oceny wniosków w ramach programu 

Krajowy Fundusz Szkoleniowy. (W załączeniu wypracowane kryteria). 

7.  Krzysztof Mojzych zakończył posiedzenie. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:      Zatwierdziła: 
Aldona Andrulewicz      Ewa Grzebieniak  

sekretarz WRDS WD      Przewodnicząca Zespołu 

 

…………………………………    …………………………………. 

data i podpis       data i podpis 

 
 


